
 

 

 

 

A Tej Terméktanács Elnökségének állásfoglalása a mező- és erdőgazdasági földek 

forgalmáról szóló törvénytervezet parlamenti vitája kapcsán: 

 

„A Vidékfejlesztési Minisztérium és a Tej Szakmaközi Szervezet és Terméktanács között 

létrejött Stratégiai Partnerségi Megállapodásban foglaltak alapján, a Terméktanács Elnöksége 

elemezte és kiértékelte a mező- és erdőgazdasági földek forgalmáról szóló törvénytervezet 

jelenleg ismert változatát, annak a tejpiaci viszonyokra gyakorolt várható hatásának 

tekintetében. 

 

Az Elnökség megállapítása szerint a tervezet jelenlegi formájában tovább fokozza a piaciár-

változás, a támogatási rendszer és a 2015-ös tejkvóta-kivezetés kapcsán egyébként is meglévő 

ágazati bizonytalanságot. Az Elnökség rögzíti, hogy a szarvasmarha-tartás technológiai 

feltételeiben nincs alternatív lehetősége az üzemi takarmánytermő területen megtermelt 

tömeg- és szálastakarmányok saját előállításának, ezért kiemelten fontos, hogy olyan törvény 

kerüljön elfogadásra, ami a jelenleg működő tejtermelő gazdaságok takarmányigényének 

kielégítését nem korlátozza. 

 

Az Elnökség a törvénytervezet várható hatását a gyengébb tőkeellátottságú, kis- és közepes 

tejtermelők, illetve a magángazdaságok tekintetében különösen kedvezőtlennek tartja, ami a 

termelési kapacitások leépülésével járhat annak ellenére, hogy ez feltehetően nem célja a 

döntéshozóknak. 

 

A bizonytalanság megszüntetése érdekében a Tej Terméktanács javasolja, hogy az 

Országgyűlés a tervezet olyan módosított változatát fogadja el, ami igazodik az ágazati 

sajátosságokhoz és egyben végrehajtható eljárásrendet határoz meg. 

 

A Terméktanács fontosnak tartja, hogy a törvény a tejtermelő magángazdaságok és 

pályakezdő fiatal gazdálkodók fejlődését lehetővé tevő előírásokat tartalmazzon és ne 

alakuljon ki a tejtermelés feladását eredményező gazdasági környezet a törvény hatására.  

 

A Terméktanács javasolja, hogy a birtokmaximum számításánál ne legyen figyelembe véve az 

állattenyésztési céllal takarmánytermő-területként hasznosított terület, valamint a 

birtokmaximum az egy életviteli és gazdasági közösséget alkotó egyenesági rokonok 

viszonylatában legyen meghatározva. 

 

A Tej Terméktanács kéri, hogy a felmerült aggályok tisztázása érdekében a Minisztérium 

teremtsen egyeztetési lehetőséget a törvény elfogadása előtt.” 

 

 


